
 

 

 

REFERAT_____________________________________________ 
 
Emne: Skolebestyrelsesmøde den 19.01.2021 
 

Mødedato 

19.01.2021 

 

Mødested/lokale 

Afdeling Strandgade 

Mødet påbegyndt kl. 

17.30 

Mødet afsluttet kl. 

19.30 

Deltagere  

Anne Gulbech Rasmussen, Jens Ove Dalby, Majbritt Skov Christensen, Torben Steenholdt, Thomas 

Brandt Pasgaard, Palle Laursen, Jeppe J Moos,  
Fraværende  

Maria Størup, Hammasah Watandrost, Shadan Hamah-Ameen, Rajaa Malak, Gitte Bærenholdt, 

Safieh Eali, Pernille Bruun Ganzel Jensen, Jeanette Irene Hansen, Julie Toft, Iulien-Relu Apostu, 

Astrid Gaudesen, 

 
Dato 

28.01.2021 

Referent 

Birthe Østenkjær Hansen 

Direkte telefonnr. 

76 81 40 44 

Journalnr. 

17.01.01-P35-31-14 

 

 

 

1. Ordstyrer 

 

 

2. Tilsyn med K-

klasser 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Maria Størup var fraværende. Majbritt Skov Christensen trådte til som 

ordstyrer. 

 

Afdelingsleder Heidi Lodahl, var inviteret til at fortælle om 

kompetencecenteret.  

 

Det er et specialtilbud med flere forskellige elevgrupper: 

T-klasser er taleklasser. 

A-klasser rummer elever med Asperges syndrom, autisme og ADHD. 

K-klasser er for elever med generelle indlæringsvanskeligheder. 

Kompetencecenteret har pt 107 elever. Vi har ingen øvre grænse for, hvor 

mange børn vi kan optage, men kommer der flere, vil det kræve, at der skal 

findes mere fysisk plads, og at der skal ansættes mere personale. 

Alle elever er visiterede til klasserne. Man bliver visiteret for et år af gangen, og 

alle bliver placeret efter deres behov og ikke efter diagnoser. 

For de elever, der har behov for social træning, har skolen tilknyttet pædagoger 

i alle teams. 

Skolen tilstræber at undervise i hele fagrækken, hvor der tages udgangspunkt i 

elevernes individuelle niveau.  

Eleverne evalueres med karakterer og udtalelser på 8. og 9. årgang. Skolen 

tilstræber, at så mange som muligt afslutter skolegangen med at aflægge prøve i 

minimum dansk og matematik. 

Skolen har et udvidet samarbejde med TCBU. For at hjælpe de unge mennesker 

med at se muligheder frem for begrænsninger i deres fremtidige valg af 

uddannelse, har skolen også et udvidet samarbejde med UU. 

Der er et godt samarbejde med forældrene. Der sendes, så vidt muligt, 

månedlige nyhedsbreve ud fra de enkelte teams. Ved den årlige revisitering er 

der god dialog med forældrene og der gøres meget ud af, at forberede eleverne 

på eventuelle skift.  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

3. Godkendelse af 

referat fra mødet 

den 14.12.2020 

 

 

4. Nyt fra formand, 

elevråd og ledelse. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Der blev stillet spørgsmål til, om den megen skærmtid i form af brug af bl.a 

Nintendo Wii og X-Box i skoletiden. Heidi Lodahl fortalte, og at det var vigtigt 

at have fokus på den pædagogiske effekt af brugen af de programmer, der er på 

maskinerne. Derfor skal det også fremgå af handleplanen, hvad formålet med 

spillene er. 

 

Forældrerepræsentanterne nævnte vigtigheden af, at forstå bredden af 

elevsammensætningen, og at missionen må være, at gøre alle elever til den 

bedste udgave af sig selv. De skal blive klar til at komme ud i verden, så derfor 

må specialklasserne ikke blive en parkeringsplads. 

 

Det blev nævnt, at hjemmesidens oplysninger om kompetenceklasserne ikke var 

opdaterede. Heidi Lodahl udfærdiger en ny tekst. Sendes til bestyrelsen inden 

den sættes på hjemmesiden. 

 

Anne Gulbech sender den nyeste ”Handlevejledning for undervisning i Vejle 

Kommune” til sekretæren, som sørger for at sende den til bestyrelsen sammen 

med referatet. 

 

 

Referatet fra mødet den 14.12.2020 blev godkendt. 

 

 

 

 

Formand: 

Formanden spurgte ind til, om der var kommet svar på den redegørelse, der var 

udarbejdet i forbindelse med, at Vejle Midtbyskole blev udtaget til undersøgelse 

i forbindelse med Styrelsen for Undervisning og Kvalitets tilsyn med 

parallelsamfundsproblematikker. 

 

Ledelse: 

Anne Gulbech havde ikke hørt nyt angående undersøgelsen fra Styrelsen for 

Undervisning og Kvalitet. 

 

Der er heller ikke kommet nyt vedrørende de to afgivne høringssvar  

 Ny ressourcemodel for specialtilbud på skolerne 

 Revision af tildeling af socioøkonomiske ressourcer til skoleområdet 

 

Vi har fået et fint resultat af elevtrivselsundersøgelsen. Heine Hansen inviteres 

til at uddybe undersøgelsen på bestyrelsesmødet i marts. 

 

Vi har i øjeblikket både nogle lærere, der er ramt af Corona, og også nogle, der 

er ramt af senfølger. 

 

Der er endnu ikke noget nyt om, hvorvidt afgangsprøverne forventes afholdt. 

 

Elevrådet: 

Elevrådet var ikke repræsenteret på mødet. 

 

 



 

 

 

5. Forældretilfredsheds

undersøgelse 

 

 

 

 

 

6. Revidering af 

”Politik for sund 

kost” 

 

 

 

 

 

7. Revidering af 

”Udgangstilladelse” 

 

 

 

 

 

 

 

8. Revidering og 

opsamling af årshjul 

 

 

9. Forældrehenvendel-

ser 

 

 

10. Eventuelt 

 

 

 

 

Generelt en fin forældretilfredshedsundersøgelse, især for almen-delen. Der er 

lidt at arbejde med i specialafdelingen. 

Anne Gulbech sender link til undersøgelsen til sekretæren, der sørger for at 

sende til bestyrelsen. 

Der skal afleveres kvalitetsrapport i marts. Punktet sættes på dagsorden i 

februar. 

 

Kostpolitikken blev gennemgået. Bestyrelsen ønskede en lidt skarpere 

formulering, og at slette de punkter, der alligevel ikke kunne efterleves. 

Det blev foreslået at ændre titlen til ”Sundhedspolitk”, for også at kunne få de 

45 minutters bevægelse ind i politikken, som eleverne skal have dagligt jfr 

lovgivningen. 

Torben Steenholdt kommer med oplæg til ny politik til næste møde. 

 

 

I forbindelse med de restriktioner der har været i pga corona, blev det på et 

tidligere bestyrelsesmøde drøftet, om udgangstilladelsen for eleverne i 

udskolingen, skulle inddrages. Bestyrelsen besluttede at inddrage 

udgangstilladelsen permanent.  

 

Det skal gøres attraktivt at blive på skolen og have madpakke med. Elevrådet 

skal inddrages i den del af beslutningen.  

 

 

Der blev foretaget nogle justeringer. 

 

 

 

Der var ingen forældrehenvendelser. 

 

 

 

Tak for et godt møde. 

 

 

Næste møde onsdag den 24.2.2021 kl. 17.30 – 19.30  


